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Výsledky voleb ve Zvoli  Sportovní úspěchy naší školy  Dětský den v lese i na návsi

Zvole mýma očima nyní od školáka  Osmý Zvolský běh  Zprávy z SK Zvole  Nové dětské hřiště na návsi 

Pomáhejme si !
Poslední týdny byly ovlivněny dvěma výraznými událostmi, jednou politickou 
a druhou přírodní. Máme za sebou parlamentní volby, které s sebou přinesly 
jednu z nejsilnějších předvolebních kampaní. Za sebe jsem rád, že předsedové 
všech stran, které v naší republice fungují již mnoho let odstoupili, protože už 
jen za způsob vedení předvolebního boje se musí stydět. Snaha uspět za kaž-
dou cenu, za cenu urážek a ponižování je mi cizí a ani ji rád nesleduji. 
Jsem hrdý, že ve Zvoli byla vysoce nadprůměrná účast a jsem rád také za 
volební výsledky v naší obci. Snad jsme svou volbou přispěli také k tomu, aby 
se v letech budoucích kladl důraz na slušnější chování a na osobní zodpověd-
nost, ať už se jedná o zodpovědnost jedince nebo skupiny, například vlády. 
Věřím, že jsme si touto volbou sami sobě hodně pomohli.
Druhou událostí byly opět povodně, které zasáhly významnou část naší země. 
Zvole má tu výhodu, že je vysoko na kopci a problémy s vodou podobného 
rázu mohou nastat pouze v případě protržení hráze rybníka… Ve chvíli, kdy se 
několikrát denně potkáváme se zpravodajstvím ze zasažených obcí si mnoh-
dy klademe otázku, zda máme být solidární s postiženými obcemi a přispět 
jim, „když nám to nikdy nikdo neoplatí“. Naše vesnice je přeci tak výhodně 
položená. Vždyť ani nemusí mít zpracován „Protipovodňový plán obce“. Je 
to pravda, ale jen dočasná. Do chvíle, kdy i nás může postihnout trojnáso-
bek největších dosavadních srážek, to už by bylo všechno jinak. Nesmíme 
zapomenout, že i údaj „stoletá voda“ je jen číslo. Dává nám na srozuměnou 
hodnoty toho, co už tu bylo – nikoli však záruku, že horší už to nebude. 
Jen tak zlehka, bez velké matematiky, se podívejte na trubní propust pod čtyř-
ramennou křižovatkou, na tu co svádí vodu od pozemků Řezníčků a Rožníč-
ků do „malého rybníka“. I kdyby byla ideálně vyčištěná, za dvanáct minut 
už valící se vodu z míst zvaných „v jezerách“ nepojme. Zvedne se hladina 
a „půjde“ přes hráz mezi oběma rybníky. Velký rybník je také závislý jen na 
kaberně, protože boční přeliv na kraji hráze u školy už je zalitý asfaltem a ob-
novit ho nelze. Osobní auta by si určitě na takovém „lavoru“ utrhla „spodek“. 
Tímto nejnižším místem by ale přebytek vody šel dál. Dosáhl by někam na 
první schod vchodu do školy a pod rybníkem by se někde u Sýkorů setkal 
s přívalem z ulice Březovské, kde toho teče požehnaně i při obyčejném lijáku. 
Od Braidlů až po „louku“ by měli všichni vodu ve sklepích. A sesuvy zeminy? 
Poslední tu byly v údobí silných dešťů v letech 1720-1790. Jsou patrné ještě 
na louce. Když se tu před půl stoletím sáňkovalo, pod kopcem byl potok ve 
tvaru esíčka a nad ním hezká plošinka, kde sáňky zastavily. Ta plošinka byla 
právě stopou po sesuvu z osmnáctého století. Stejně tak prudké břehy v násle-
dujících prvních metrech lesa v tomto údolí. Za plotem Vaška Horáka či Jirky 
Bogiše jsou ještě patrné. 
Tak, co? Je ta solidarita potřebná? Ano, a nepřejme si, aby pořekadlo „na 
každého jednou dojde“ platilo i o Zvoli. Navíc sami z nedávné minulosti víme, 
že velmi nebezpečný může být také vítr.
Čeká nás léto, snad konečně teplejší měsíce. Přeji všem odpočinek dle vlast-
ního gusta, ať už to bude na chatě či chalupě, na pláži nebo s batohem na 
zádech. A přeji vám, ať jediné chmury na tvářích máte například jen proto, 
že dovolená končí.

Marcel Pudich,
historická data Vladimír Zápotocký 

Ve dnech 28. a 29. 
května 2010 jsme 
volili naše zástupce 
do poslanecké sně-
movny. V naší obci 
se volby konaly 
na obecním úřadě 
jako vždy. Bohu-
žel prostory, které 
má obecní úřad 
k dispozici, jsou již 
dnes nedostatečné. 
Vhodnější prostory 
pro setkávání ob-
čanů nejen při vol-
bách, ale i jiných 
akcích je jistě téma 
na zamyšlení.

Zvolští občané 
v účasti ve volbách 
opět nezklamali. 
Pro tyto volby bylo 
v naší obci 1063 
oprávněných voli-
čů. Volební účast 
dosáhla 77,8 %. 
Tím jsme se do-
stali výrazně nad 
celorepubl ikový 
průměr. Je vidět, 
že většina občanů 
Zvole využívá možnosti ovlivnit směřování naší společnosti a státu. 
Po dvojnásobné předvolební kampani už bylo také načase vyjádřit 
svůj názor výběrem z kandidátek a tedy výběrem nových zástupců do 
poslanecké sněmovny. 

Při vyhodnocování volebních hlasů se také ukázalo, že voliči ve 
Zvoli měli dobře prostudované kandidátky jednotlivých stran a hojně 
využívali možnosti dát preferenční hlasy konkrétním kandidátům.

Kromě toho, že se u nás vymykáme z průměru volební účastí, tak 
se také liší rozložení hlasů Zvoláků od celostátních výsledků. Vý-
sledky byly ihned po volbách zveřejněny na internetových stránkách 
obce a jsou také zde.
Nakonec bych chtěla poděkovat devítičlenné okrskové komisi, která 
po oba dny trpělivě kontrolovala průběh voleb a předala bezchybné 
zpracování výsledků voleb.

Hana Šiplerová

Výsledky voleb do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR ve Zvoli a v celé ČR

Volby do poslanecké 
sněmovny – vysoká účast

Název strany
Platné hlasy

ve Zvoli Platné hlasy v ČR

Celkem v % Celkem v %

Občanská demokratická strana 291 35,6 1 05 7792 20.20

TOP 09 247 30,26 873 833 16.70

Věci veřejné 86 10,53 569 127 1088

Česká str. sociálně demokrat. 61 7,47 1 155 267 22.08

Komunistická str. Čech a Moravy 26 3,18 589 765 11.27

Strana Práv Občanů – ZEMANOVCI 26 3,18 226 527 4.33

Strana zelených 21 2,57 127 831 2.44

Suverenita – blok J.Bobošíkové 18 2,20 192 145 3.67

Strana svobodných občanů 11 1,34 38 894 0.74

Česká pirátská strana 9 1,10 42 323 0.80

Dělnická. str. sociální spravedlnosti 8 0,98 59 888 1.14

Křesť. demokr. unie – Čs. str. lid.. 5 0,61 22 9717 4.39

Volte Pr. Blok www.cibulka.net 5 0,61 24 750 0.47

Koruna Česká (monarch. strana) 1 0,12 4 024 0.07

Sfduž. pro rep. - Republ. str. Čsl. 1 0,12 1 997 0.03
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ZPRÁVY Z OBCE

Příloha č. 3 k usnesení z 3. 6. 2010

Zastupitelstvo obce Zvole schvaluje možnost umístění programů a článků politických stran a sdružení 
kandidátů do komunálních voleb 2010 ve Zvolských novinách za těchto podmínek:
- Materiály nebudou uveřejněny na prvních třech a posledních dvou stranách Zvolských novin
- Materiály nebudou obsažnější než jedna strana devítibodového písma
- Materiály nebudou obsahovat názory a výroky, které se příčí zákonům České republiky
- Materiály nebudou obsahovat vulgarismy a osobní urážky 
- Zastupitelstvo obce Zvole schvaluje placenou inzerci pro kandidátky politických stran a sdružení do 
doby konání komunálních voleb 2010 v maximálním rozsahu jedné strany Zvolských novin pro každý 
subjekt s tím, že bude zřetelně označen text jako placená inzerce. Cenu inzerce stanovuje na poslední 
straně za 8 000 Kč, na druhé a třetí straně za 5000 Kč, uvnitř novin za 4000 Kč.

Poděkování občanům Zvole
Místní sdružení Občanské demokratické strany 
Zvole děkuje Zvolákům, kteří volili naší stranu. 
ODS ve Zvoli dosáhla 35,66 procentního výsled-
ku, což je skoro dvojnásobek celorepublikového 
průměru. Doufáme, že se na tomto krásném vý-
sledku alespoň trochu projevila práce kandidátky 
ODS v obecním zastupitelstvu, práce starosty 
a místostarosty, obecní rady, práce komisí a vý-
borů. Víme, co musí udělat ODS pro to, aby si 
znovu získala přízeň voličů, kteří ji a jistě i po prá-
vu v těchto parlamentních volbách nevolili. Naše 
sdružení se při všech příležitostech na sněmech 
a konferencích zasazuje o takový styl, kterým již 
čtyři roky řídí obec. Volební výsledek v naší obci 
je pro nás vzpruhou do další práce a do nadcháze-
jících komunálních voleb. Děkujeme.
Hana Šiplerová, František Králíček, Miroslav Stoklasa

Zastupitelstvo obce Zvole schvaluje:
  Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zří-
zení věcného břemene mezi – Obcí Zvole, 
se sídlem Hlavní 33, 252 45 Zvole a spo-
lečností ČEZ Distribuce, a.s., se sídlem 
Teplická 874/8, 405 02 Děčín 4. Předmě-
tem smlouvy je uložení nového kabelového 
vedení kNN - - 0,4kV v ulici Severní a to za 
úplatu 12 000,- Kč.

  Bezúplatné nabytí pozemku do vlastnictví 
obce Zvole parc.č. 157 o výměře 266 m2 ostat-
ní plocha, komunikace.

Zastupitelstvo obce Zvole neschvaluje:
  Revokaci usnesení Zastupitelstva obce Zvole 
č. 10/Z/1 ze dne 18.3.2010 – neschválení návrhu zadá-
ní změny č. 3 územního plánu sídelního útvaru Zvole.

Za návrhovou komisi: Hana Šiplerová, Luboš Hrachovec

Zastupitelstvo obce Zvole schvaluje:
  Závěrečný účet obce Zvole za rok 2009 bez 
výhrad.
  Kalkulaci ceny vodného pro rok 2010 platnou 
od 1.7.2010. Cena za m3 vody je 50,- Kč bez 
DPH (příloha č.1).
  Rozpočtové opatření č. 2/2010 (příloha č.2).
  Žádost o dotaci na polyfunkční dům ve výši 
10 mil. Kč z ROP.

  Stanovení počtu členů zastupitelstva obce pro vo-
lební období 2010 až 2014, dle zákona č. 128/2000 

Sb. § 67 a § 68. Počet je stanoven na 15 členů.
  Pravidla pro využití Zvolských novin v průbě-
hu volební kampaně do komunálních voleb 
v roce 2010 (příloha č.3).
  Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcné-
ho břemene číslo IE-12-6002848/01 mezi 
společností ČEZ Distribuce, a.s. se sídlem 
Teplická 784/8, 405 02 Děčín 4 a Obcí Zvole 
se sídlem Hlavní 33, 252 45 Zvole za jednorá-
zový poplatek 25 000,- Kč.

Za návrhovou komisi: Hana Šiplerová, Luboš Hrachovec

Usnesení ze zasedání Zastupitelstva obce Zvole konaného dne 3. 6. 2010 

Usnesení ze zasedání Zastupitelstva obce Zvole konaného dne 16. 4. 2010

  Rada obce Zvole na svých zasedáních probírala také 
tyto body:
  Rada obce schválila upravenou nabídku kom-
ponentů druhé části dětského hřiště, které bu-
dou nakoupeny z prostředků veřejné sbírky
  Rada obce převzala rekonstrukci vozovky 
a chodníku na hrázi velkého rybníka
  Rada obce se rozhodla vyhovět námětu od ob-
čanů a nechala přestavět schody na chodník

  Radní obce se rozhodli nereagovat na anonymní pří-
spěvky v návštěvní knize internetových stránek obce
  Rada obce projednala a schválila cenovou nabídku na 
lampy veřejného osvětlení na hráz velkého rybníka
  Rada obce připravuje rozvahu investic pro dru-
hou polovinu roku 2010

Ze zasedání Rady obce

Díky všem nahromaděným fi nančním 
prostředkům na sbírkovém účtu bylo možno 
rozšířit nabídku volnočasových aktivit i pro vyšší 
věkovou kategorii. V blízkosti prvního zvolského 
dětského hřiště vyrostlo druhé. To je určeno pro 
starší děti, od dvanácti do patnácti let, navštívit 
jej mohou také dospěláci, protože se jedná také 
o protahovací a relaxační komponenty. 
Druhá část dětského hřiště bohužel nemohla 
být umístěna do dalších částí obce, protože 
obec v současné době nevlastní žádný vhodný 
pozemek a hřiště muselo být umístěno právě na 
obecním pozemku.
Sbírka na dětská hřiště a sportoviště je tímto 
uzavřena. Děkujeme všem, kteří do ní přispěli 
fi nančně, velké díky patří samozřejmě také všem, 
jenž podali pomocnou ruku a na budování se 
podíleli svou prací. 
Je krásné vidět děti hrát si a potkávat se na 
houpačkách nebo prolézačkách, malovat si na 
tabuli. Děkujeme, že jste přispěli svým dílem 
k příjemnějšímu životu ve Zvoli.

Nové dětské hřiště
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Od září 2009 je naše škola členem Asociace škol-
ních sportovních klubů (AŠSK) Praha –západ.
AŠSK organizuje pro žáky základních a střed-
ních škol  sportovní soutěže. Jsou prioritně 
soutěžemi družstev a to i v tzv. individuálních 
sportech, ve kterých se podle předem stanove-
ných pravidel, z výsledků jednotlivců stanoví vý-
kon družstva. Družstvo musí být vždy sestaveno 
z žáků jedné školy. Věkové kategorie pro účast 
ve školních sportovních soutěžích jsou pro prv-
ní stupeň ZŠ dvě: 
I. kategorie - mladší děti (1.-3. ročník) a II. kate-
gorie - starší děti (4.- 5. ročník).

Soutěže pro žáky I. stupně ZŠ 
pořádané AŠSK
Florbal – II. kategorie
Minihokej – II. kategorie
Vybíjená – II. kategorie
Orientační běh – II. kategorie
McDonald´s Cup (fotbal) – I., II. kategorie
Atletický trojboj – I., II. kategorie

Další sportovní soutěže, ve 
kterých naši žáci změřili síly
Šplh – školní kolo (1.-2. třída, 3.-5. třída)
Orientační běh – přebor škol (3.tř., 4. tř., 5.tř, 
elita)
Atletická olympiáda – školní kolo (1.tř., 2.tř., 
3.tř., 4.tř., 5. tř.)
Kinderiáda – atletika (2. – 5.tř.)
Jak je vidět, měly děti opravdu napilno. O flor-
balu a minihokeji jsme vás informovali již v mi-
nulých číslech novin. Teď si můžete přečíst, jak 
to bylo dál.

Minifotbal – McDonald´s Cup 2010
McDonald´s Cup je největší fotbalový turnaj 
pro žáky základních škol. Do 13. ročníku se 
letos zapojilo přes tři tisíce základních škol 
z České republiky. Ve dvou věkových kategori-
ích nastoupilo do turnaje téměř 85 tisíc chlapců 
a děvčat ve věku 6-11 let. Patronem 13. ročníku 
McDonald´s Cupu se stal nadějný mladý hráč 
pražské Sparty Václav Kadlec, který nám přislí-
bil začátkem příštího roku návštěvu naší školy!
Ve čtvrtek 29. dubna se sešla v Jílovém ke vzá-
jemnému utkání družstva z pěti základních 
škol. Vítěze z této základní skupiny čekal po-
stup do okresního finále. Hráli jsme s týmy ze 
Štěchovic, Davle a Vraného. Po dramatickém 
boji postoupila obě naše družstva. 
Finále se konalo o týden později ve sportovním 
areálu FC Zličín. Museli jsme sehrát šest zápa-
sů. Každé utkání trvalo 2x10 minut. Hráči bo-
jovali ze všech sil a po konečném sečtení bodů 
(za výhru 3, za remízu 1) se družstvo mladších 

žáků umístilo na pěkném 3. místě, družstvo star-
ších žáků obsadilo vynikající 2. pozici. Krásné 
poháry a medaile byly zaslouženou odměnou. 

Orientační běh pro žáky 3.–5. třídy
Na konci dubna uspořádal oddíl OB Zvole pro 
starší žáky naší školy závod v orientačním běhu. 
Pozvání na závod přijalo i šest žáků ze ZŠ Jese-
nice a tři třídy ze ZŠ Vrané. 
Sešli jsme se na zahradě MŠ. Tratě byly vede-
ny klidnou částí obce Zvole, u 5. třídy i krajem 
lesa. Pro zkušenější či odvážné byla postavena 
trať Elita, která lesem i procházela. 
Třeťáci běželi po dvojicích cca 1,6 km podle fá-
borků. Vyběhlo 42 závodníků. Nejlépe se umís-
tili Dan Dvořák s Adamem Gabrielem.
Jednotlivci ze 4. tříd absolvovali trať dlouhou 
cca 1,7 km podle fáborků. Závodilo 22 žáků. 
V kategorii děvčat se na 1. místě umístila Mar-
kéta Prokopová, ale chlapci byli pokořeni běžci 
z hostujících škol.
5. třídy se orientovaly již jen podle mapy. Zú-
častnilo se 20 závodníků. Páťáci byli úspěšnější. 
První místo obsadil Petr Janeček, druhé Domi-
nik Plechatý a třetí David Cirkovský.
V dívčí kategorii vybojovala zlatou medaili Ve-
ronika Šimonková.
Nejdelší trať Elita procházela i lesem, měřila asi 
2,2 km. Tuto trať vyzkoušelo 24 dětí,nejlépe si 
vedli Eliška Hájková (1.), Jakub Zuza (2.) a Ja-
kub Šplíchal (3.).
Velké poděkování patří Tomáši Hájkovi, který se 

svým týmem připravil celý závod.

Na konci dubna se konalo rovněž krajské finále 
přeboru škol v orientačním běhu pro žáky a stu-
denty z Prahy a středních Čech. Běh probíhal 
v rozlehlém areálu bohnické léčebny. Naši ško-
lu reprezentovaly děti ze 4. a 5. třídy. Někteří 
žáci se nemohli zúčastnit, neboť se připravovali 

k přijímacím zkouškám na osmiletá gymnázia. 
Závodníci: Eliška Hájková, Anežka Krausová, 
Markéta Prokopová, Jakub Červenka, Jakub 
Šplíchal a Petr Janeček.
Dětem se podařilo vybojovat první místo a tím 
obhájit loňské prvenství!

Atletický trojboj
V úterý 1. června se na atletickém stadionu 
v Průhonicích konalo okresní kolo atletického 
trojboje. Družstvo složené z osmi dětí (4 chlap-
ci a 4 dívky) soutěžilo s dalšími žáky z 15 škol 
našeho kraje. Utkali se ve sprintu na 50 metrů, 
skoku do dálky a v hodu míčkem. 
Naši závodníci vybojovali 4. místo.
Co nás ještě čeká…

Kinderiáda
Kinderiáda jsou atletické závody pro děti dru-
hých až pátých tříd základních škol z ČR. Žá-
kům nabízí možnost seznámit se s atletikou 
a ochutnat atmosféru opravdových závodů. 
Zábavnou formou tak dětem přibližuje atletické 
disciplíny, které vycházejí z přirozených pohybů 
člověka a daly základ všem ostatním sportům. 
Pro všechny děti, které se zúčastní Kinderiády, 
je připravena celá řada zajímavých dárků, které 
využijí při svém dalším sportování. Kinderiáda 
letos slaví 10. narozeniny! Novým patronem 
soutěže se stal Tomáš Dvořák, několikanásobný 
mistr světa v desetiboji. Sportu, v němž Česká 
republika patří ke světové špičce!
Naši školu bude na Kinderiádě 8. června repre-
zentovat 10 dětí (5 děvčat a 5 chlapců).
Držíme palce!
Velmi milou zprávou je, že jsme byli AŠŠK vy-
hlášeni nejlepší školou s I. st. ve Školní spor-
tovní lize za rok 2009/2010. Slavnostní předání 
cen proběhne 22.6. 2010.

Jana Němcová

Školní rok očima sportovců
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Letos poprvé byly děti pozvány k oslavě svého 
svátku nejen do lesa, ale také na naši krásnou 
náves. Dlouho to vypadalo na deštivé počasí, 
nakonec se přece jen mraky roztrhaly a na ryb-
níky a nejbližší okolí svítilo sluníčko. Stejně 
jako v předchozích letech se na celém průběhu 
dětského dne podílely všechny zájmové organi-
zace, které ve Zvoli působí. 
Dopoledne proběhlo ve znamení pohádkového 
lesa, děti putovaly mezi jednotlivými pohád-
kovými postavičkami a společně s nimi plnily 
úkoly a soutěžily. Děti ze zvolské školy pod 
vedením Lenky Netopilové připravily pro naše 
nejmenší opět hodně krásných zážitků.

Odpoledne mohly děti navštívit spoustu netra-
dičních aktivit umístěných u rybníků na návsi. 
U Dráčat si kluci i holčičky mohli vyzvednout 
květináče, krásně si je namalovat dle vlastní fan-
tazie a hned vedle si pod dozorem čtyř zkuše-
ných zahrádkářek, vedených paní Sodomkovou, 
mohly do vlastních květináčů zasadit kytičky 
nebo bylinky pro další svou péči u sebe doma. 
Hasiči nabízeli na hrázi malého rybníka mož-
nost vyzkoušet si, jaká je to dřina držet hadici 
s proudem vody a trefit přesně cíl, v tomto pří-
padě jen plastové lahve. Pod dozorem zkušených 
instruktorů, ale také mnoha zvolských teenage-
rů, nabídla několik atrakcí také Země – Nezemě. 

Asfaltová silnice ko-
lem rybníka byla po-
malována koláží ba-
revných kreseb, děti 
mohly podle starších 
tradic skákat v pyt-
lích nebo skupinově 
podbíhat pod lanem. 
V rámci spolupráce 
celých rodin byla 
možnost skládat také 
plošné hlavolamy – 
tangramy, nebo sta-
vět zvláštním způso-
bem věže z dětských 
kostek. SK Zvole při-
pravil jiný druh akti-
vit. Děti (a chvílemi 
i rodiče) daleko více 
namáhaly své moz-
kové závity. Luštění netradičních stolních hlavo-
lamů, základy pravidel šachů a hlavně šachový 
simultánní souboj několika dětí proti jednomu 
soupeři byly vrcholem nabídky zvolského spor-
tovního klubu. Díky třem orienťáckým dámám, 
v čele s Katkou Hánělovou se sádrovou nohou, 
byl zajištěn také minizávod v orientačním běhu. 
Bylo krásné pozorovat děti běhající po návsi 
a hledající bílooranžové kontroly skryté mezí 
jednotlivými stanovišti a okolo rybníků.

Dětský den na návsi
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Také se vám zdá, že čas běží stále nějak rych-
leji? Už tu máme zase konec školního roku 
a s ním potřebu bilancovat.
Protože nám opravdu záleží na kvalitní prá-
ci, potřebujeme zpětnou vazbu od těch, kte-
rých se to nejvíce týká. Požádali jsme tedy 
specializovanou firmu, aby nám pomohla 
zajistit objektivní hodnocení školy. 
Rodiče i děti posuzovali v dotaznících řadu 
aspektů. Odpovědi pak firma shrnula do gra-
fů a analytické zprávy.
Z výsledků jsme měli radost. Posuďte sami.
Pro snazší pochopení uvádím tzv. percentil, 
který udává, kolik procent zúčastněných škol 
předstihla ta naše:

1. KVALITA VÝUKY 92%
– zaměřeno na znalosti

2. KVALITA VÝUKY 86%
– zaměřeno na kompetence

3. CHOVÁNÍ A VÝCHOVA 87%

4. ATMOSFÉRA ŠKOLY 91%

5. VNITŘNÍ VZTAHY 89%

6. VNĚJŠÍ VZTAHY 85%

7. MATERIÁLNÍ PODMÍNKY 44%

Z uvedeného je patrno, že naší největší slabi-
nou je materiální vybavení školy. Ano, potý-
káme se jednak s nedostatkem financí (pře-
ci jen jsme malá škola a dotace dostáváme 
tzv. na žáka), ale i s nedostatkem prostoru. 
Obsadili jsme už každičký kousek budovy 
a s nelibostí zjišťujeme, že nemáme kam co 

dát. Ó, jak by se nám hodily obrovské prosto-
ry neupravené a tím nevyužité půdy. Jenže 
v současné situaci, kdy naprosto nedostačuje 
kapacita mateřské školky ani družiny, mu-
síme uspořádat priority. Akce „Z“ jsou mi-
nulostí a zadarmo nic nedostaneme. I když 
přece! Velmi děkujeme rodičům, kteří nám 
v dotaznících nabídli materiální i finanční 
pomoc a někteří ji také již uskutečnili. Za 
jejich peníze nakupujeme dětem moderní 
výukové pomůcky.
Ihned jsme se také zapojili do europrogra-
mu „ EU peníze školám“. V rámci tohoto 
projektu se budeme snažit získat prostředky 
na moderní vybavení školy ICT technikou 
včetně interaktivních tabulí. Zkrátka, udělá-
me co možná nejvíc pro to, aby se ta nízká 
procenta zvedla. 
Co ještě? Opouští nás 18 páťáků. Osm z nich 
se pokoušelo dostat na víceletá gymnázia 
a pěti se to opravdu povedlo. Moc gratuluje-
me a přejeme samé úspěchy. 
Na příští školní rok je zapsáno 27 prvňáčků, 
takže škola bude s cca 125 žáky téměř plná.
Závěrem bych osobně chtěla poděkovat celé-
mu pedagogickému sboru za jeho práci velmi 
často nad rámec jeho povinností. Díky patří 
i zastupující ředitelce Mgr. Březnové, která 
se rychle zorientovala v houštině školských 
zákonů a nařízení a provedla školu všemi 
nástrahami klidně a kompetentně. Nyní se 
rozhodla zúročit zkušenosti nabyté ve vede-
ní a přijmout nabídku do vedoucího týmu ve 
Vraném n. Vltavou. Výše uvedené hodnocení 
je výsledkem jejich společného snažení. 
Všem přeji krásné prázdniny a se začátkem 
školního roku opět hurá do práce. 

Lucie Strejcová
ředitelka školy

Předprázdninové ohlédnutí

Černá můra zvaná zápis do MŠ
Přes optimistické tvrzení paní ministryně 
školství opírající se o statistické údaje, že 
ve školkách je místa dost, a proto dává 
návrh, aby mateřinky přijímaly děti už 
od dvou let, ve Zvoli a celém širém okolí, 
počítaje v to i Prahu, prostě místa nejsou. 
Umístění v MŠ je nenárokové s výjimkou 
posledního roku před nástupem k plnění 
povinné školní docházky. Ředitelé tedy 
vytvářejí kritéria pro přijímání dětí podle 
možností svého zařízení. 

Do MŠ Zvole letos přišlo k zápisu 54 dětí. 
Z kapacitních důvodů jsme však mohli při-
jmout pouze 15 z nich. 
Ze zákona vyplývá povinnost přijmout 
předškoláky, kteří byli čtyři. Dva ze Zvo-
le a dva z Ohrobce. Všechny ostatní děti 
jsou v souladu se stanovenými kritérii ze 
Zvole.
Výsledky přijímacího řízení byly vyvěšeny 
v MŠ 2.4. 2010 a sejmuty 30.4. 2010.

Lucie Strejcová

Velký dík patří, vedle všech zmíněných, taky 
panu Matějíčkovi, který umístil vysokozdviž-
nou plošinu na hráz malého rybníka a děti 
měly možnost vidět naši náves z nezvyklé výš-
ky zhruba 12 metrů.
Krásné odpoledne, za kterým je mnoho desí-
tek hodin dobrovolnické práce, bylo zakonče-
no příjemným zpíváním u kytary a opékáním 
špekáčků…

- redakce - 



6 Zvolské noviny

VE ZVOLI SE TAKÉ STALO

 Na konci května koncertoval v našem 
kostele soubor flétnistek IN DULCI IUBILO 
pod vedením Dagmar Smetáčkové.

 Čarodějnice se letos pálily na několika 
místech, ty největší ohně hořely na návsi a na 
hřišti. Počasí sice moc nepřálo, přesto se 
u ohňů sešlo mnoho desítek dětí i dospěláků.

Ty správné a pravé čarodějnice v průběhu 
odpoledne trénovaly na půlnoční slet.

Mnoho prutů bylo vhozeno do velkého 
rybníka poslední květnovou sobotu. Malí 
i velcí rybáři se sešli při chytání ryb u závodů 
podle pravidel „chyť a pusť“.
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VE ZVOLI SE TAKÉ STALO

 Hodně maminek a tatínků se přišlo zapsat do pamětní knihy vítání občánků.

 Rodiče i prarodiče doprovodili 13 nových nejmenších Zvoláků a Zvolaček na společné setkání. 
Příjemnou náladu vytvořilo také dětské pěvecké sdružení Pampeliška pod vedením Hanky Sedlákové.

 Necelé dvě desítky jubilantů se sešlo na 
jarním setkání v místnosti pod školkou. 
Speciální sólo bylo zahráno pro paní Jiřinu 
Brchelovou, slavící letos devadesáté narozeniny.

 V rámci opravy rozbité silnice na hrázi 
velkého rybníka byla provedena úplná 
rekonstrukce chodníků kolem silnice. 
Připravena je také instalace veřejného 
osvětlení a u příležitosti velkých oprav byl na 
komunikaci na hrázi velkého rybníka otevřen 
jednosměrný provoz.

 Letošní zvolské brigády se zúčastnilo na 
šest desítek dobrovolníků. Jedna část 
pomáhala se zkrášlením návsi, druhá, ta větší, 
se pak věnovala úklidu lesa, odkud byly 
vyvezeny téměř dvě plné avie odpadků a zůstal 
jen opětovný údiv, kdo dokáže takové 
množství odpadků do lesa nanosit. Brigáda 
byla opět zakončena malým občerstvením.
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Po úvodním povídání o práci a řemeslech je na 
řadě „druhá tvář“ života obce – zábava a sport. 
Musím přiznat, že ke sportu jsem měl blízko už 
„od peřinky“. Mé narození totiž s tátou opravdu 
poctivě zapíjeli dva moji sportovně úspěšní strej-
dové, bratranci mojí mámy. Strnaďáci. Franta 
– zvaný kanár a Pepík z kopce – zvaný brabčák 
. Místní hvězdy. Ten strejda Pepík mě taky vozil 
coby součást bagáže na fotbalové zápasy ještě dřív, 
než jsem začal být „dítko školou povinné“. Když 
se hrálo venku a hodně se vyhrálo, bývala cestou 
zpátky zastávka v Ohrobci u Trojánků anebo 
u Hůrků v Okrouhle. Domů přijeli jsme za tmy. 
To mě přivedl za dveře, řekl „zaklepej“, a jak slyšel 
mámino hromování, s řehotem upaloval ke svému 
domovu.

Jak mě fotbalisti naučili počítat 
do jedenácti
Škola hrou pro mě nastala ještě před zápisem 
do první třídy. O zvolské pouti v červenci 1952 
se slavnostně otevíralo současné fotbalové hřiště. 
Byla to velká sláva, za horní brankou v Šafránko-
vic pile (elektrifikovaná) byl dokonce kufříkový 
gramofon a na májce u plotu zavěšen reproduk-
tor, do kterého mluvil známý a obětavý osvětář 
pan Václav Hrachovec. U Strnadů „na kopci“ 
přicházela k pověstné (půdičce) šatně-převlékár-
ně teta Dáda a nesla nové zelené dresy. U žebříku 
pokuřovali strejda Pepík a pánové Standa Smíšek 
a Vladimír Malý. Ten mě před pár týdny zachránil 
před jistým utopením, když mě vytáhl z „kaberny“ 
u hráze velkého rybníka. Já jí přeskakoval, několi-
krát…až se ucho utrhlo. A tihle pánové (počítali 
mě už k inventáři) mi řekli, že brankáře poznám, 
protože má jinou barvu trika, ale další čísla, že se 
musím od nich naučit, jinak mě už dál sebou na 
zápasy nemůžou brát. Znám tedy přesné datum, 
od kdy umím počítat do jedenácti. Jen na dopl-
nění. Vojáky z Lešan naši tehdy přehráli 3:1, když 
dva góly dal strejda (další slavný a v mých očích 
asi nejslavnější) Honza Prchlík a třetí gól připojil 
chvíli před koncem pan Šticha.

Místní zábava měla hodně 
podob
A měla také svoje oblíbence. Hvězdy, kam se hra-
be super-star. Legrace a švanda vedla můj žebříček 
obliby. Nedostižnou dvojici všech významných 
akcí tvořili Jarda Kopelent a Karel Vocetka. Těch 
maškarních perel! Jak já lituju, že se nezachovala 
žádná fotka z jejich vystoupení Spejbla a Hurvín-
ka na maškarním plese. O tom se mluvilo ještě 
řadu let! Byl jsem u toho, i Jarda Kopelent byl můj 
strejda. Tehdy ještě bydleli v ulici v baráku, kde 

se říkalo „u Fišerů“ a uznávaný režisér i maskér 
našich ochotníků (říkali mu učitelskej) Jaromír 
Vitvar je spolu se svou manželkou Olgou krásně 
namaskoval. Strejda byl za Spejbla, jejich oči, to 
byly na půlku rozříznuté pingpongové míčky, 
pan Vocetka coby Hurvajs měl nezapomenutel-
né kalhoty-kraťasy a Jardovu (tehdy ještě malý 
Kopelent)koloběžku. Když vešli do sálu, bylo to 
prý ohromné haló! Nedivím se, jak já tam chtěl 
být taky!

Druhý den po plese chodívalo se po vsi. Dopoled-
ne do Ohrobce, odpoledne po Zvoli. V poledne se 
vždycky v kůži medvěda střídali pánové Standa 
Smíšek a Slávek Syrovátka, ten nápor horka a pa-
náků na přípitek nikdy nevydrželi po celý den. 
Na konci průvodu, před hospodou, byl vždycky 
medvěd zastřelen. V jednom roce za hrozného 
a usedavého pláče k němu, už ležícímu, přiběhl 
malý Vašek Hodačů (ano, ten z průhonu) a na 
dvojici žandárů Karel Justián – Pepík Nejedlý vo-
lal: „Proč jste ho zabili, dyť Vám nic neudělal!“ Až 
když Slávek Syrovátků vylezl s pomocí „pytelína“ 
pana Hrubého ze své kůže, podařilo se jim Vaška 
utišit.
Těch atrakcí se zúčastňovala snad stovka masek. 
Populární dvojice doktor-sestra, Švejk-paní velko-
továrníková, taky jednou šli Kopelent s Vocetkou 
schováni v rouše krávy. Babička Havelková byla 

snad zrovna vzornou dojičkou, nebo něco na ten 
způsob, a pan Blábol ji vyzval, aby krávu „vzo-
rově podojila“. Ani si nepřejte vědět, co jí do 
té díže ti dva místo mléka pustili… Průvod měl 
i svou kapelu. U bubnů byl pan Jaroslav Malý od 
kostela, vozil jsem mu vozík s vybavením a když 
se fasovalo občerstvení (v Ohrobci u Blechů ve 

statku obvykle masitá svačina, u Emila Zimy 
v údolí zase pálenka a bramborák – ve Zvoli na 
návsi u Adámků ve statku nedostižné koblihy paní 
Adámkové a ve statku u Nováků podávali Karás-
kovi nejčastěji tlačenku, jinak – všude podali něco 
na zub i trochu ostřejšího pití) říkával :“Taky pro 
koně!“ – a tím myslel mne. Nikdy na mě nezapo-
mněl a to bylo jako vyznamenání. Kdo v té kapele 
ještě hrával? František Škobis – trubka, František 

Malířský – saxofon, František Kataržuk – pozoun, 
Ládík Hodač a Mirek Jalovecký-housle, Miroslav 
Doležal a Josef Štěpánek-harmonika, na tu v ně-
kolika ročnících skvěle hráli i Pavel s Marcelou 
Jasanských.

Co všechno pro nás znamenalo 
být „na sále“ ?
Zvolské radosti měly mnoho podob. Výsadní po-
stavení, řeklo by se naší obecní Lucernou byl „sál 
v hotelu u Smetanů“. Být „na sále“, znamenalo 
být u toho, co frčí, co se líbí, co dá nepomíjivé 
zážitky. Bylo tu i umění vážné. Myslím tím přede-
vším ochotníky. Jejich d ivadelní představení, to 
býval obecní svátek. Nedostižným bylo nastudo-
vání Osudů dobrého vojáka Švejka v hlavní roli se 
Stanislavem Štichou (podle vzoru čerstvě natoče-
ného filmu – dnes pro pamětníky – se Švejkem 

Vzpomínky na další z tváří naší obce

O zábavě a sportu

Největším úspěchem místních divadelních ochotníků je ve vzpomínkách nás pamětníků určitě 
představení Osudů dobrého vojáka Švejka z roku 1957. U příležitosti derniéry byl pořízen i tento vzácný 
snímek s úplným obsazením. V dolní řadě jsou odleva Jiřina Brchelová, paní Veselá, Jaromír Vitvar 
(režisér), Stanislav Šticha (v titulní roli) a Olga Vitvarová. Nahoře, rovněž zleva, Václav Červený, Josef 
Strnad, Libuše Červená, Josef Hladík, František Škobis, Vladimír Malý, Václav Volánek, František 
Malířský, Václav Hrachovec, Václav Volánek, Karel Justián, Jaroslav Šafránek a Karel Vocetka.
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Rudolfa Hrušínského). Těch her byla řádka. Reži-
sérskou židli opustil starý matador Josef Tikovský 
a uvolnil místo hodně šťastně Jaromíru Vitvarovi. 
Naši ochotníci hrávali s úspěchem v širokém okolí 
– Václav Hrachovec, Jarmila Trefná, Jiřina Brche-
lová, Josef Hladík,František Malířský, František 
Škobis, Stanislav Šticha, Slávka a Jarda Malých – 
ty najdete na dobových fotografiích. Pokud si dob-
ře vzpomínám, v roce 1961, už bez účasti manželů 
Vitvarových, kteří se odstěhovali, se hrál poslední 
kus. Jmenoval se „Mordová rokle“.
Co tam mohli zažít děti? Řada tehdejších besídek 
byla plánovaná a politicky nadekretovaná, četli 
jsme a recitovali, byli připraveni k práci i obraně 
vlasti, ale nade vše čněla kultura tak říkajíc dove-
zená. Už při těch besídkách tu vystupoval třeba 
velmi oblíbený herec Josef Pehr s prostořekým 
„Pepíčkem“. Celé letní prázdniny, sobotu co 
sobotu, pan Václav Hrachovec (oblíbený promí-
tač schválený Osvětovou besedou) přebíral „ve 
višňovce“ plechovou bednu od pana Jaroslava 
Hrachovce, co sloužil na vranském nádraží. V té 
bedně byl ohlášený film. Mimo těch tehdy „pokro-

kových“, že Zítra se bude tančit všude či Dovolená 
s Andělem, chodili lidi samozřejmě na Katakom-
by a Přednostu stanice s Vlastou Burianem, ale 
i na Fanfára Tulipána, Muže z Ria či Římanku. 
Obecenstvo bylo rozmanité. Od malých, co dostá-
vali „za odměnu“ citrónku a malou čokoládu (aby 
neotravovali), přes –náctileté, co měli za hlavní 

disciplinu „balit holky“ (a bylo tu několik přebor-
níků) až po starší pražské dámy „na letním bytě“, 
povětšinou chatařky, co se zase do sytosti pohor-
šovaly nad tou zkaženou mládeží. 
Na sál, krom tancovaček a ochotníků, přicházíva-
ly i chvíle na výsost sváteční. Jednou takovou byl 
večer se setkáním rodáků u příležitosti oslav 700 
trvání naší obce. Tou druhou, v mých očích, bylo 
slavnostní zasedání při oslavách 50 let hasičského 
sboru v naší obci a třetí, co se nezapomíná? Při-
pravil ji můj patrně největší kamarád Petr Jasan-
ský. Bylo to neuvěřitelné. Na zvolských prknech 
předvedla své umění Milada Šubrtová s Eduardem 
Hakenem. Dvě nepřehlédnutelné postavy historie 
opery Národního divadla. Jistě, určitou vlivnou 
roli sehrál manžel paní Miládky, Jan Hus Tichý. 
Dirigent orchestru Národního divadla (souputník 
Jaroslava Krombholze a Zdeňka Košlera). Chodí-
val do naší hospůdky občas na nedělní kartičky, 
ale nepomohl by, pokud by z Petra „nečouhalo“ 
nadšení pro věc. To když mistr viděl, dokázal po-
moci. A ten zpěv? Jako jindy. Nádhera…Shrnuto, 
to „na sále“, to nám dneska chybí…

Hold šenkýřům a šenkýřkám
Jen přes chodbu ze sálu se chodilo do šenku. V ra-
ném dětství tu vládla „Vlasta-hotelka“, jinak paní 
Adámková. Vládl tu i karban vysoké úrovně. Za-
sloužilí staří hráči bývali osobami velmi váženými. 
Starý pan Nejedlý, Brixa, Justián z ulice, Adámek 
z kovárny, Krásný, z Pražáků holič Smíšek a pan 
Krátký. Další vrstvou, tou nejukřičenější, co „ho-
telku“ pořád dopalovala a špičkovala, nakonec 
i přežila její „panování“. Franta Petrák, Milouš 
Trefil, Tonda Záruba. K té patřil dosti pravidelně 
i můj otec. K mladší garnituře patřili Jarda Hen-
drych či Sláva Hertl. Vedle karet tu později zavedl 
Míla Řezníček, že sem fotbalová jedenáctka cho-

dila po zápase něco pojíst, popít, prostě utužit 
partu. I tenhle šenk chybí. Odešla s ním jakási 
starosvětská mysl. I tam byla úcta. Kdo má kde 
„své místo“ u stolu a kdo do čeho „smí kecat“. 
První stůl mariášníků, že je něco jako horní sně-
movna a taky, kdy šenk potřebuje muziku a zpěv. 
„Ta zvolská šenkýřka“, anebo „ ten zvolský koste-
líček“, nechyběly v repertoáru nikdy. Byl tu hec, 
povětšinou vtipný, neřku-li sportovní. Prostě „pra-
vá Kanada“. To když Sparta „dostala bůra“ a strej-
dovi Pepíkovi si někdo dovolil podat černé pivo. 
Ten to schytal! Ale když Zvoláci vyhráli, „rozjel“ 
to ke slávě přečasto právě on. Můj ty bože, jak ten 
měl sport rád!
A tohle všechno dění tu mělo své místo díky 
šenkýřům a jejich polovičkám. Bývali pro „kaž-
dou špatnost“. Vzpomínám na Ovčáčkovi, dědu 
Moskala, Lojzu Vačkáře se svou paní. To byli ti 
udržovatelé dobré nálady a toho, co dnešní (i pře-
často zbytečně vytočená) mládež stále omílá. To-
tiž „v pohodě“, nebyla jen prázdná fráze, to člověk 
zažíval a taky si užíval. 

O televizní kultuře
První dvě televize si v naší obci pořídili Brchelovi 
a Kopelentovi. Byla to neuvěřitelná doba. Obra-
zovka mini a hosté si (třeba o první spartakiádě 
1955, či v sobotu večer, což býval estrádní vrchol 
týdne ještě řadu let )nosili stoličky a židličky, aby 
měli vůbec na čem sedět. Neuvěřitelná sousedská 
pospolitost. Šampionáty v hokeji či krasobruslení 
dokázaly přilákat k obrazovkám lidí jak v malém 
biografu. Ta pospolitost se projevovala i jinak. 
Scházely se celé rodiny, aby si v létě na verandě 

či zahradě zahrály karty. Ale ne „hospodský“ ma-
riáš či dudáka, ale společenštější hry. Hodně se tu 
hrávaly žolíky a taky kanasta. Tu neuměl každý. 
K tomu „se podávaly“ chlebíčky či jednohubky 
(samozřejmě vlastní výroby). V té době se taky 
začaly prodávat tranzistory. Přenosná radia. Na 
baterie. Pamatuju si, jak můj děda říkal o Vencovi 
Hrachovcovi „Ten snad s tím rádiem chodí i spát 
a určitě si ho sebou bude brát i na vojnu“. Pro klu-
ky, především, byla vynalezena malá jednostopá 
vozidla. Motorky Pionýr a Moped. Někteří na 
nich okamžitě uměli pěkné kousky.
Ale v televizi bývaly jen zprávy ze světa. Často 
vzdáleného. A tak naše obec měla vlastní noviny. 

Velkolepé oslavy 700 let měly řadu podob. 
Začínaly příjezdem „krále železného a zlatého“ 
Přemysla Otakara II. zosobněného Jaroslavem 
Malým. V roli komořího jistě poznáte Václava 
Hrachovce. V prostorách školy byla instalována 
výstava mapující historii obce. Zahajovali ji 
(patrně nejzasloužilejší persony) ing. Eduard 
Zajíček a Otakar Braidl. Konec byl „na sále“, 
jak jinak. Venku už byla dávno tma…a pořád 
se vyhrávalo. Nejvíc „odtáhly“ opory zdejšího 
šramlu. Byli to pánové Škobis, Malířský 
a Doležal. A představte si, byla u toho i televize! 
Psal se rok 1967. Za chvíli se bude psát rok 2017 
a budeme slavit už 750 let!
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Jmenovaly se Echo. Hlavní postavou při jejich 
tvorbě byl pan Eda Zajíček a paní Panenková, přo 
technické přípravě i výrobě byl další můj strejda. 
Ota Braidl. Když jsem byl ještě „prvňáček“, no-
síval svému tchánovi z tiskárny hezké a zajímavé 
noviny – Svět v obrazech, Květy – a hlavně:Sta-
dion! Ten mi ten tchán, znamenitý harmonikář 
(a zase strejda) Jan Škobis nechával a já bez de-
chu hltal životy a výkony našich slavných hvězd. 
Atleta Zátopka, cyklistů Veselého a Růžičky, mo-
tocyklových závodníků Šťastného a Havla, veslaře 
Kozáka, a snad všech fotbalistů a hokejistů. Co 
já dostával facek, že „pořád čumím do sportu“ 
a jestli máme domácí úkol, to že „si zase nemůžu 
vzpomenout“. Že se obecní noviny do života vrá-
tily, to vítám. To je dobře. Jde o jistý důkaz, že tu 
žije dost lidí se zájmem a úrovní. Nepovyšuju se, 
leč viditelné procento buranů (co nic nečtou) mi 
vadí. A bude vadit pořád.

Ale zpátky na hřiště, ke slavným 
a oblíbeným
O mých prvních hrdinech zdejšího dresu už jsem 
se zmínil a nikdy mě „nepustilo“ upřednostňovat 
fotbal a hokej před jinou zábavou. Pro mě je do-
dnes fotbal a hokej sport, to ostatní, to je tělový-
chova. Než jsem vyšel školu, byl jsem na výsost 
spokojen se zdejším sportováním. Já byl na hřišti 
snad pořád. Dokonce mi tam babička přes plot, 
snad abych nepadl hlady, podávala namazaný 
krajíc chleba. Na trávníku jsem obdivoval strejdu 
Honzu Prchlíka, škoda strejdy Pepíka Strnada, 
musel skončit brzy. Ostatně, já za pár let taky. 
Moje gusto byl Jarda Řezníček v bráně, řízný bek 
Franta Dolejš zvaný kosíště, řízný byl i Standa 
Smíšek, spolehlivý a nenápadná univerzál Slávek 
Syrovátka a úžasně rychlý Láďa Štěpánek zva-
ný čóčo na levém křídle a vedle něho na spojce 
Zděnek Eisenreich. To byla doba, kdy v hokeji tu 
chytal Břežaňák Jirka Číbera alias čuník. Na ledě 
představovali Míla s Jardou Řezníčkové jistotu, 
že nějaké góly uvidíme. Měl jsem v oblibě dvojici 
beků Ota Trefný-Jirka Zeman. To byl vichr a vá-
nek. Věčně rozpálený Oťák a vedle něho kliďas 
k pohledání Jirka. Všestranný byl Pepík Blábol. 
Taky dával hodně gólů. Jistotou v brance byl Jarda 
Malířský, dnes zvaný holub, ale tehdy především 
pro své fotbalové přednosti Bican. Příchod Pepíka 
Knotka znamenal, že se bude něco dít. Pepík byl 
živel. Měl kondice na rozdávání, a to i ve fotba-
lu, jen když někdy skutečně spálil i tutovou šanci, 
odzbrojil vás svým posudkem. Vykecal se z toho 
k popukání. Humorista. Mám ho rád taky proto, 
že patří k nám ortodoxním slávistům. A na ty já 
mám slabost.
Taky si čím dál víc vážím toho, že mi osud dopřál 
potkat se na hřišti s tou mojí krásnou generací. Dva 
nezapomenutelní brankáři Petr Jasan se Standou 
Štichů, dál Franta Škobis, Hóňa Malířský, Pepík 
Brchel, Fanda Hrachovec, Pepík Boháček (ještě 
než se stal tabáčkem, říkalo se mu Bimba po jed-
nom slavném rakouském internacionálovi), Jarda 
Hrubý, Jarda Malý (taky ještě nebyl pinďa, ale Ti-
kal), vlastně jen Míru Krále nahradil v dospělosti 
na beku stejný typ Láďa Tománek (jinak naplave-
nina z druhého břehu, věděl kam se přiženit, aby 
si zahrál „pořádnej fotbal“). A jako by všechno 
zůstalo stejně. Všichni hráli „to své“. Ohromně 
dobře bylo, že právě končil Míla Řezníček a ujal 
se postu šéfa, co to všechno trénuje a řídí. Dosáhli 
spolu ohromně moc a vím, jakou jim to přinášelo 
radost a co fandů kvůli nim nacházelo cestu v ne-
děli na hřiště. Byli to i lidé z okolí.
To hřiště je hrozně moc. Bylo i mým osudem. 
Chodím na to jedno místo každý rok, tam „na vel-
kém vápně“ skončilo mé krásné mládí, a měl jsem 
kliku, že tam neskončil i můj celý život. A nikdy 
nezapomenu panu Mildovi Hrubému a Jindrovi 
Ježdíkovi, že mi svou rozhodností a nezištností 
vlastně zachránili život. Jak se to hřiště změni-
lo? Hrací plocha ohromně. Trávník je udržovaný 

a pečlivost a znalosti Jardy Malířského jsou patr-
né na první pohled. V ochozech mi chybí takoví ti 
„staří blázni“ jako býval pan Adámek z hospody 
či Ohrobečáci Emil Zima a pan Malý, táta někdej-
ších míčových virtuosů Ludvy a Honzy. Ochozy 
jsou dneska sprosté, ostatně hráči na trávníku 
jakbysmet. Kabiny? Když jsem šel k 1.1.1963 do 
dorostu Slavie, naposledy jsme se svlékali u Krás-
ných na průhonu a zdejší nadšenci měli vybudo-
vané základy a přivezli „bouračku“ po nouzových 
barácích ně-
meckého cvi-
čiště zbraní 
SS z prostoru 
Lešany-Bře-
žany.Prý na 
pár let, nej-
víc na deset. 
No, a jsou tu 
do dneška. 
Samozřejmě, 
n e m ů ž o u 
být ozdobou. 
Když jsem šel 
tehdy do Sla-
vie, byl aktu-
ální rozpočet 
ligového fot-
balu pro mě 
závratných 
čtyři sta tisíc 
korun ročně. 
A dnes? Tolik 
peněz na svou 
činnost potřebuje fotbal ve Zvoli! A s tím přicháze-
jí i sem do naší vesnice ty další věci, co na trávníku 
vidíte i nevidíte. A nefandíte jim. Kupují se hráči 
(na přestup,anebo aby to pustili), kupují se rozhod-
čí (abychom vyhráli, postoupili či nesestoupili),v 
občerstvovně stojí hrací automaty (prachy do nich 
házejí žáci i bývalí internacionálové), obecenstvo 
povětšinou neurvale nadává rozhodčímu i soupe-
ři (vole už dneska není nadávka, ale citoslovce). 
Hráči přijíždějí k zápasu v autech, čímž nabývají 
ve svých očích vážnosti a důležitosti. Jsou tu (ne)
ligovou šlechtou. Co zůstalo? Ten starý zvolský 
zvyk obcházet hřiště s pokladnou, vybírat vstupné 
a nedávat lístky (nedefilují mi ti vyklepávači drob-
ňáků všichni, ale pana Blábola tehdy, Čochtana 
nedávno a jeho bráchu Vencu Volánka dnes, tak 
ty si vybavuju).
Změnilo se hodně. Nikoli jen k lepšímu. Ale proč 
mentorovat? Mám před sebou ten nápis na domě 
číslo popisné 1 u Železničního mostu na Výtoni 
(dnes Muzeum Podskalí). Právě tam se zastavila 
voda při povodních 2002, u toho nápisu „staré-li 
zašlo, novému žijme“. Tím se snažím řídit. A pře-
dešlé řádky? To je jen zastavení. Určitě nejsem 
prvním ani posledním, kdo tak párkrát za život 
udělá.

Vladimír Zápotocký

Největší baviči? Bez diskuse Karel Vocetka 
a Jarda Kopelent. V prvním případě jako „Kat 
a blázen“, ve druhém pak ukryti do maxi-krávy. 
Co „pustili do putynky“ babičce Havelkové místo 
mléka, o tom koluje několik verzí… byli to ale 
sympatičtí lotři!

Nikdy a u ničeho nechyběl. 
Bylo ho všude plno. Pepík 
Strnad. Fotbal a hokej byly 
jeho doménou, ale stačil taky 
cvičit v Sokole, hrát s ochotníky, 
opravovat pračky a motory…byl 
to živel. A když na něj začnete 
vzpomínat, určitě nekaboníte 
čelo. Smutek k němu rozhodně 
nepatřil.

Nejnadanější fotbalová generace. S tou jsem 
prožil dětství. Snímek původně barevný 
(autorem je buď Pavel Jasanský, anebo táta 
Pepíka Brchela) by měl být z roku 1974, kdy tu 
„o pouti“ hrála rezerva Sparty. Zcela vlevo stojí 
internacionál Honza Němec ( za AC Spartu 
a SK Pardubice odchytal devět let v lize, byl 
členem amatérské reprezentace ČSR, při sportu 
stále pracoval, byl dentistou pro hodně známých 
fotbalistů), vedle něho Petr Vlček, Mirek a Jarda 
Hrubých, Jarda Kopelent, Láďa Tománek 
a Pepíkové Brchel, Boháček a Blábol. Dole 
odleva jsou Jardové Malý a Malířský, Vladimír 
Přeučil, Petr Jasanský, Fanda Škobis a Honza 
Malířský.
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V červenci se uskuteční v rakouském Linci 
evropský velkoturnaj regionálních výběrů 
deseti a jedenácti-letých fotbalistů z 53 regi-
onů Evropy. Náš fotbal bude reprezentovat 
okresní výběr Praha-západ. V kategorii 1999 
je nominován i patrně nezvýraznější hráč 
zdejších žáků Dominik Plechatý (vnuk na-
šeho dlouholetého kapitána Ládi Tománka). 
Má předpoklady dosáhnout v předním klubu 
kolem šestnáctého roku stotisícového roční-
ho příjmu z fotbalové smlouvy. Jestliže velké 
kluby definují talent jako souhrn individuální 
techniky s míčem, dispozice pro další fyzický 
rozvoj a schopnost zapojovat se do souhry 
mužstva, pak tento kluk talent má. Rozho-
dovat – a to zcela zásadně - budou sezóny 
následující. Pokud nezamíří nahoru (a už je 
skauty z Prahy sledován), zůstane jen místní 
hvězdou. A to by byla škoda.

Fotbal nemá logiku 
To říkával uznávaný trenér Tomáš Pospíchal. 
Platí to i o Zvoli. V zápase proti Jinočanům 
oficiálně trenérsky vedl mužstvo předseda 
Jaroslav Malý, na lavičce ale místo něho kou-
čoval nedávný brankář Honza Mikláš a do-
savadní trenér Roman Faic hrál v základní 
sestavě. V té se představilo hned „pět dědků“ 
(Faic, Hluší, Kraus, Mráz a Hrachovec mají 
dohromady 186 let!) a přeci jsme (díky násko-
ku z prvního poločasu) vyhráli 3:2. Kde bylo 
mládí? Neumíme to s ním. Dříve slibní Petrák 
a bratři Vnukové v áčku nejsou, stejně tak jako 
z Prahy získaní Matějka a Mayer. Před pěti 
lety byli mladí a slibní, teď už to neplatí. Je to 
taky známka, že jsme se za posledních pět let 
nezlepšili a bude-li tento trend trvat i v násle-
dujících sezonách, čeká nás jen pobyt v dolní 
polovině tabulky. „Dědkové“ totiž jeden zápas 
utáhnou, ale celou sezonu už ne.

Rarita jménem Mareček 
David Mareček je řadu let pravidelným hrá-
čem áčka. V květnu se ale rozhodl „zaběh-
nout si“ Pražský marathon. Doběhl těch dva-
ačtyřicet kilometrů. Je to sekáč! Podle jeho 
slov si prožil na trati všechny krize, které se 
popisují od pravidelných běžců...ale vydržel. 
V tomto směru je v našem Sokole skutečnou 
raritou.

- zý -

Fotbalové drobnosti

Jedenáctiletý 
reprezentant, 
příští profík?

Slovo rejžovo
V pátek 25.6. se uskutečnila obnovená premiéra 
divadelní hry ,,Tajemství hradu v Karpatech“. 
Tento kus měl v Ohrobci premiéru již 22.9.2006, 
ale vzhledem k náročnosti (technické i finanční) 
jsme ho zahráli jen jednou. Letos bychom tuto 
hru chtěli uvést třikrát a to jednou pod širým ne-
bem a dvakrát na podzim v kamenném divadle.
Hra vznikla úpravou filmového scénáře Jiřího 
Brdečky do divadelní podoby. Přesto, že náš sou-
bor je čistě pánská záležitost, je tato hra obsaze-
na i dvěma hostujícími dívkami. Doprovázena je 
krásnou hudbou a speciálními, pyrotechnickými 
efekty. A na koho se můžete těšit? V roli hraběte 
Teleka se představí neodolatelně uhrančivý Petr 
Širočka, lesnického adjunkta Vilju ztvární zdán-
livě bezelstný Michal Řezník, zákeřného barona 
Gorce hraje buldozer dívčích srdcí Jirka Votánek, 
zmateného sluhu Ignáce hraje nádherně zmatený 
Karel Slavíček, v roli vynálezce Orfenika vás bude 
děsit úchvatný Renda Kuchár, bodrého rychtáře 
hraje prostorově výrazný Albín Adamkovič, roli 
pesimistického sedláka přednese optimista Petr 

Prokop, v úloze zrádného Zutra se představí dob-
rosrdečný Jarda Sýkora a roli moudrého kmeta si 
zahraji z velkou chutí a duchem mladý já sám. 
A dívky? V roli operní pěvkyně Salsy Verde vás 
střelou amora zasáhne Lucinka Strejcová a všem 
mužům husí kůži nažene svým výkonem Marcel-
ka Sasková v úloze snoubenky Miriot.
Celou hrou vás budou provázet naši mladí přátelé 
coby Salažárský policejní sbor a pro případ vý-
padku textu je opět nachystaná vše vrátit zpět do 
správných kolejí nápověda Míša Řezníková.
Volný začátek celého představení je naplánován 
na 19.00 a to za koncertního vystoupení klavírní-
ho virtuosa Honzy Jareše. Tento nevidomý hudeb-
ník s absolutním sluchem vás uchvátí úžasnými 
melodiemi všech žánrů.
Vlastní divadelní hra začne v půl deváté.
A pokud nevíte, jak se do Ohrobce dostanete, 
vězte, že je to první vesnice za Dolními Břežany 
a až dojedete k rybníku, dejte se doleva. Tam už to 
každý musí najít.
Za celý divadelní soubor Vám všem přeji příjemně 
strávený večer a krásný zážitek.

Jarda Strejc

Zvole mýma očima – Život v naší škole
Naše škola stojí v obci Zvole. Je to kousek za Prahou. 
Do této školy chodím už třetím rokem a moc se mi 
tu líbí. Škola je menší než většina škol, proto se v ní 
dobře vyznám. Celkem tu máme pět tříd. Znám děti 
z celé školy a mám tu hodně kamarádů. Naše paní 
učitelka je mladá, hodná a je s ní legrace. V družině 
máme Lenku, která tvrdí, že je čarodějnice a má asi 
356 let. Myslím, že lže. Ale zábavy je s ní dost. 

Nejvíc mě baví Masopust. Děti, rodiče i paní učitelky 
se rádi účastní. Letos jsem šel za Karkulku a můj ka-
marád za Sněhurku. Všichni se smáli. Moje maminka 
byla převlečená za strom. Dala si na záda do batohu 
velikou větev. Když jsem se ztratil, tak jsem hledal větev 
a hned jsem ji našel. Průvod jde vesnicí. Chodí s námi 
muzikanti, zpíváme a tančíme. V každém domě do-
staneme něco dobrého. Na konci průvodu střílíme 
medvěda. Vždycky mu někdo musí dát pusu, aby ho 
oživil. Minule to vyšlo na Kubu, který byl převlečený za 
holku. Šel, protože medvěd byl jeho tatínek. 

Vždycky, když chodí Čert a Mikuláš, tak třeťáci 
a starší děti chystají na půdě „Peklo“ pro mladší žáky. 

Přestože ví, že jsme jen převlečení, tak se někteří 
bojí. Já jsem byl převlečený za čertí miminko. V tělo-
cvičně pak byla pro všechny čertí diskotéka. 

Před Vánocemi jsme s Lenkou nacvičovali Pastýřskou 
hru. Hrála se v kostele. Já jsem byl jeden z pastýřů. Měl 
jsem říkat hodně vět a některé jsem si nemohl zapama-
tovat. Tak jsme s maminkou vymysleli, že je napíšeme 
na pastýřskou hůl. Všem se hra moc líbila. Na Vánoce 
bývá ve škole i vánoční výstava. Naše třída spolu s Len-
kou vyrábí nějaké výrobky, které tam pak vystavíme. 

Tento rok jsem poprvé šel sám s klukama koledovat 
na Tři krále. Všude bylo plno sněhu a ledu, tak jsme 
každý nejmíň třikrát uklouzli. Skoro všechno z košíků 
se vysypalo. Chtěli jsme u školy postavit dětské hřiště. 
Vybrali jsme asi dva tisíce korun. 

Všichni jsme se těšili na jaro, tak jsme šli utopit 
Morenu. Vyráběli jsem ji ze slámy. Dalo to dost prá-
ce, ale povedla se! Pak jsme ji ustrojili a namalovali 
jí obličej. Šli jsme do lesa k malému rybníčku a tam 
jsme ji zapálili a hodili do vody. Cestou zpátky už svítilo 
sluníčko. A tak skončila naše zima! 

Když je na naší škole zápis dětí do první třídy, všich-
ni se převlečou za pohádkové bytosti. 

Na naší škole máme také hodně kroužků. Pro 
holky třeba korálkování a tanečky, pro kluky pohy-
bovky a wu-shu. 

Také chodíme do školního sboru. Zpíváme hlavně 
malým občánkům, rodičům a někdy i důchodcům. Cho-
dím i do kroužku angličtiny, ale ten mě moc nebaví. 

Tento rok se naše škola přihlásila také do spor-
tovních soutěží. Starší děti hrály florbal, vybíjenou, 
hokej a fotbal, my třeťáci jsme se zúčastnili jen fot-
balu. Ale stálo to za to! Nejdřív jsme vyhráli a pak 
jsme byli třetí v okresním kole McDonald´s Cupu. 
Vyhráli jsme krásný pohár a medaile. 

Už dvakrát jsme měli také soutěž ve šplhu. Dost se 
mi v ní daří. 

Ke konci roku jede celá škola na školu v přírodě. 
Jezdíme do Hrachova. Škola v přírodě mě moc baví. 
Ale letos jsme museli bydlet ve srubech, kde nebyl 
záchod. V noci jsme museli jít asi 400 metrů dolů 
z kopce a dojít do budovy, kde záchod byl. Na škole 
v přírodě nás dopoledne měla paní učitelka a učili 
jsme se. Po obědě si nás přebrala paní vychovatelka. 

Na konci roku pojedeme na výlet, ale ještě nevím, 
kam. Také půjdeme do kina na Alenku v říši divů. Ten, 
kdo v průběhu školního roku moc zlobí, ten tam jet 
nemůže. 

Doufám, že to nebudu já!!!
Martin Němec

žák 3. třídy ZŠ Zvole
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Nejmenší děti - výsledky běhu na 50 metrů kluci

pořadí příjmení jméno čas - vt.
1 Jedlička Honza 14,00
2 Sobotovič Filip 15,00
3 Blažek Martin 16,00

Nejmenší děti - výsledky běhu na 50 metrů holčičky

pořadí příjmení jméno čas - vt.
1 Švejdová Karolína 26,00
2 Česká Magda 46,00
3 Krumlová Ema 49,00

Předškolní děvčata - výsledky běhu na 200m

pořadí příjmení jméno čas - vt.
1 Švejdová Eliška 48,00
2 Linhartová Klára 69,00
3 Česká Karolina 90,00

Předškolní kluci - výsledky běhu na 200m

pořadí příjmení jméno čas - vt.
1 Němec Ríša 47,00
2 Vodička Tadeáš 54,00
3 Jelínek Tomáš 62,00

Mladší kluci - výsledky běhu na 600m

pořadí příjmení jméno čas - min.
1 Egyházi David 2,30
2 Mareš Šimon 2,31
3 Horák Robert 2,34
3 Března Vojta 2,34

Mladší děvčata - výsledky běhu na 600m

pořadí příjmení jméno čas - min.
1 Chaloupková Hana 2,36
2 Hudousková Markéta 2,47
3 Mařáková Kája 2,55

Starší kluci  - výsledky běhu na 800m

pořadí příjmení jméno čas - min.
1 Němec Martin 3,17
2 Zimmer Honza 3,20
3 Hudousek Vláďa 3,30

Mladší žákyně – výsledky běhu na 800m

pořadí příjmení jméno čas - min.
1 Krausová Anežka 3,11
2 Zimmerová Katka 3,22
3 Hájková Eliška 3,40

Mladší žáci - výsledky běhu na 1.500m

pořadí příjmení jméno čas - min.
1 Hájek Kuba 7,26
2 Lövenhofer Kryštof 8,52
3 Hvízdal Vašek 9,37

Starší žáci - výsledky běhu na 1.500m

pořadí příjmení jméno čas - min.
1 Sladovník Adam 7,02

Starší žákyně - výsledky běhu na 1.500m

pořadí příjmení jméno čas - min.
1 Nováková Vendula 10,32
2 Sladovníková Eliška 10,44
3 Červenková Daniela 10,47

Ženy mladší - výsledky běhu na 2.150m

pořadí příjmení jméno čas - min.
1 Falge Radka 9,25
2 Jelínková Martina 10,42

Ženy starší - výsledky běhu na 2.150m

pořadí příjmení jméno čas - min.
1 Svěchotová Hana 8,51
2 Chaloupková Dana 10,27
3 Švejdová Martina 10,47

Dorostenci - výsledky běhu na 2.150m

pořadí příjmení jméno čas - min.
1 Strejc Vojtěch 10,05
2 Pudich Honza 11,00

Muži mladší - výsledky běhu na 4.300m

pořadí příjmení jméno čas - min.
1 Chaloupka Přemysl 16,58
2 Jedlička Honza 20,14

Muži starší - výsledky běhu na 4.300m

pořadí příjmení jméno čas - min.
1 Jonáš Radek 17,16
2 Svěchota Petr 17,33
3 Löffelmann Zdeněk 18,54

Smíšené dvojice

Svěchotová Dana 26,24 min.
Svěchota Petr

Kompletní výsledky naleznete na www.zvole.info

Polovina května je ve Zvoli již tradičně ve zna-
mení sportu. Sobotní dopoledne je věnováno 
zvolskému přespolnímu běhu, nedělní pak 
běhu orientačnímu. 
Sluníčko sice nesvítilo, ale naštěstí alespoň ne-
pršelo, osmý ročník Zvolského běhu přilákal 
na start 70 závodníků a velmi početný dopro-
vod. Největší účast měly kategorie pro nejmlad-
ší děti do sedmi let. Na tratích byly sváděny 
opět krásné souboje a jejich výsledkem je osm 
nových traťových rekordů. Co se týče počtu 
závodníků byla historicky nejslabší účast mezi 
dospěláky, na start se postavilo jen sedm žen 

a stejný počet mužů. Závody byly ale naopak 
velmi kvalitní, ve třech kategoriích ze čtyř byly 
překonány nejlepší časy.

Ke kuriózní situaci došlo v jednom z chlapec-
kých běhů, kdy vedoucí běžec si byl natolik jistý 
svým náskokem, že si odskočil do lesa vykonat 
potřebu a až poté pokračoval v běhu. Ve svém 
odhadu se ale zmýlil a na stupních vítězů pak 
dostal pouze stříbrnou medaili. 

Už osmý Zvolský běh
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Ve středu 26.5.2010 se v naší obci uskutečnil 
poprvé Pražský pohár žactva (PPŽ). Deštivé 
ráno dávalo tušit, že počasí závodu nebude pří-
liš přát. Odpoledne však začaly vykukovat prv-
ní sluneční paprsky a závod proběhl za příjem-
ného počasí. První účastníci se začali scházet 
kolem půl čtvrté odpoledne. Připraveno pro ně 
bylo 6 tratí (jedna pro nejmladší po fáborkách, 
tři s obtížností dle věku dětí a dvě tréninkové). 
Krásu místních lesů nakonec poznalo téměř 
170 závodníků. Nejvíce běžců (60) si vyzkou-
šelo tréninkovou trať T5. Vyhlášení výsledků se 
uskutečnilo v sedm hodin a velmi často se stří-
dali na stupních vítězů členové zvolského oddí-
lu. Podrobné výsledky najdete na www.zaket.
cz/zppz. Doufejme, že podobná akce nebyla ve 
Zvoli poslední……..

A co to vlastně je PPŽ? 
Jedná se o 7 závodů v orientačním běhu pro 
žákovské kategorie a pro příchozí jakéhokoliv 
věku s tratěmi, které jsou vhodné i pro začá-
tečníky. Tratě jsou vedeny většinou po cestách 
pražských (teď už i příměstských) lesích či 
parcích.

Naše přebornice
Letošní jarní sezóna orientačního běhu se po-
malu blíží ke svému konci a pro členy zvolské-
ho oddílu orientačního běhu byla opět velmi 
úspěšná.
V rostoucí konkurenci kategorie D12 si opět 
velmi dobře vedly Eliška Hájková a Kateřina 
Zimmerová. Posledně jmenovaná je přebornicí 
Středočeského kraje na krátké trati pro letošní 
rok a zároveň obhájila titul přebornice Středo-
českého kraje ve sprintu z minulého roku. Eliš-
ka Hájková se stala přebornicí středočeského 
kraje na klasické trati pro rok 2010. Oběma 
dívkám blahopřejeme!

Lesní brigáda
24.dubna 2010 se oddíl orientačního běhu vy-

dal do lesa, tentokrát však nebylo naším úko-
lem hledat kontroly, ale osázet stromky paseku 
kousek od čističky. Vybaveni motykami, rýči 
a velkou dávkou energie jsme se s nadšením 
vrhli na skromný příděl stromků určených k sá-
zení.
Postupně přicházeli další a další brigádníci, ale 
počet sazenic se povážlivě tenčil. O poslední kous-
ky se strhl doslova boj. Netrvalo ani dvě hodiny 
a paseka byla plná malých listnatých stromečků 
v úhledných řadách.
Ti, kteří ještě nechtěli jít domů, si mohli opéct buř-
ty a přemýšlet o tom, jak toto místo bude vypadat 
za dvacet let.

Jarní scorelauf – krásná tradice
Všichni příznivci pohybu ví, že v průběhu květ-
na se mohou těšit na tradiční zvolský sportovní 
víkend. Jeho součástí je i scorelauf, orientační běh 
s volným pořadím kontrol, který pořádá místní 
oddíl orientačního běhu, tento rok již po šesté.
Ačkoli počasí tentokrát sportu příliš nepřálo, ko-
lem desáté se ke shromaždišti začal táhnout dlouhý 
had příchozích. Nakonec se u startu sešlo přibliž-
ně 160 závodníků všech věkových kategorií. Převa-
žovaly rodiny s dětmi a děti do deseti let, pro které 
byla připravena liniová trať vyznačená fáborky. 
Po registraci závodníci netrpělivě čekali na své 
startovní minuty, aby mohli konečně vyzkoušet 

letošní nástrahy závodních tratí, které si na ně 
připravil stavitel Tomáš Hájek. Zahanbit se v le-
tošním roce nedali ani dospělí, na start se posta-
vilo 23 mužů a 15 žen. Ti měli za úkol v časovém 
limitu jedné hodiny najít co nejvíce z 20-ti kontrol 
poschovávaných v lese v libovolném pořadí. *
Kdo po závodě stál na stupních vítězů si můžete 
prohlédnout v tabulce na internetových stránkách 
Zvole.

Lenka Zimmerová, Tomáš Hájek

Pražský pohár žactva – poprvé ve Zvoli!

Sport ve Zvoli nezaspal

str. 12–15

Zvolský orientační běh – 16. 5. 2010

trať – LINIE

Pořadí Jméno čas poč. kontrol

Dívky

1 Kalousková Marie 16.30 5
2 Havlová Eliška 17:35 5
3 Oliva Anna 20:49 5

Hoši

1 Němec Martin 14:44 5
2 Brachtl Adam 17:24 5
3 Barda Jakub 18:45 5

Rodiny

1 Bobákovi 19.41 5
2 Kuchařovi (Matěj) 20.13 5
3 Hajníkovi (Šárka) 20:21 5

trať – SCORELAUF

Pořadí Jméno body čas poč. trestné
    kontrol body

Dívky

1 Zimmerová Kateřina 15 50:17 15 0
2 Paukertová Martina 15 55:05 15 0
3 Hájková Eliška 15 56:46 15 0

Hoši

1 Šplíchal Jakub 15 56:26 15 0
2 Weissel Jakub 12 61:46 14 2
3 Zimmer Jan 11 52:00 11 0

Ženy

1 Anna Vyšínová 18 59.37 18 0
2 Kristýna Bardová 17 57:35 17 0
3 Eva Weislová 17 62:41 20 3

Muži

1 Jelínek Jan 20 47:43 20 0
2 Korčák Marian 19 52:16 19 0
3 Strejc Jaroslav 19 60:08 20 1

I když se zdálo, že letošní jaro poněkud za-
spalo, tradiční jarní sportovní klání v naší 
obci určitě nezaspala. Je opravdu milé, že 
se vás taková spousta soutěžíchtivých pravi-
delně schází na závodech a turnajích! A tak 
jsme se opět v hojném počtu potkali na růz-
ných bězích a sportovních kláních. Mnohé 

z vás doprovázely orienťácké lampionky, na 
šachových turnajích po vás pokukovali med-
vědi nebo jste se mohli setkat s čínskými 
znaky. Právě tak, jako jsou vidět i na logech 
našich zvolských oddílů. Stejně tak jste se 
mohli se všemi třemi oddíly našeho SK po-
tkat mj. i na Dětském dni, připravujeme pro 

Vás všechny den, kdy chceme s Vámi oslavit 
pětileté výročí existence SK Zvole. Nejen 
pro děti, ale i pro dospělé budou připrave-
ny hry a soutěže, na kterých si budete moci 
vážně i nevážně změřit své síly s ostatními 
sousedy. Těšíme se na Vás!

Michaela Řezníková 
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Zprávy od Medvědů
Velikonoční turnaj
V sobotu 10. dubna se uskutečnil 
v klubovně ŠK Medvědi Zvole 6. 
ročník našeho velikonočního tur-
naje. Turnaj byl určen pro dospělé 
i pro děti. Vzhledem ke stále vyšší úrovni hry 
našich dětí jsme tentokrát udělali skupinu do-
spělých a starších dětí, které již hrály za A nebo 
B družsto dospělých, a skupinu mladších dětí, 
které vesměs začaly hrát šachy v tomto nebo 
minulém školním roce. Toto rozdělení se uká-
zalo jako správné, protože dospělí měli ve star-
ších dětech velmi zdatné soupeře.
V turnaji mladších hrálo celkem 15 dětí. Vy-
hrála Dominika Holubová (6 bodů) před On-
drou Saskou a Vilémem Mařákem. V kategorii 
mladších děvčat byla na druhém místě Kája 
Mařáková (celkově šestá) a na třetím Lenka 
Jungmannová (celkově třináctá).
Turnaj dospělých a starších dětí hrálo celkem 
14 hráčů. Vyhrál ho s plným bodovým ziskem 
Vojta Straka před Jirkou Sladovníkem a Marti-
nem Listopadem. Kategorii starších dětí jsme 
vyhlásili samostatně. V té vyhrál Lukáš Boček 
(celkově pátý) před Ondrou Máslem (celkově 
šestý) a Martinem Jungmannem (celkově de-
vátý).
V kategorii rodin vyhráli Vojta a Ondra Strako-
vi s 11 body. Na druhém místě se překvapivě 
umístili Vilém a Kája Mařákovi (9,5 bodu) a na 
třetím Jirka a Adam Sladovníkovi (9 bodů). 
Na dalších místech skončili Robert s Ondrou 
Máslem, Veronika a Dominika Holubovy, Mar-
tinové, Lenka a Tomáš Jungmannovi a Martin 
a Bára Listopadovi.

Na závěr vyhlášení výsledků předal Ondra Stra-
ka Lukáši Bočkovi králíka Johnyho jako cenu 
za vítězství v řešitelské soutěži v rámci úterních 
dětských tréninků.
Závěrem bych chtěl poděkovat našim spon-
zorům i organizátorům Béďovi Chaloupkovi 
a všem Jungmannům.

3. ročník Zvolského rapidu 
ŠACHY.BIZ
Poslední dubnovou sobotu se ve Vraném nad 
Vltavou konal 3. ročník turnaje v rapid šachu, 
Zvolský rapid ŠACHY.BIZ. Bohatý cenový 
fond, poskytnutý sponzorem turnaje ŠACHY.
BIZ, sliboval účast velmi kvalitních šachistů. 
Celkem se sešlo 88 hráčů. 31 účastníků mělo 

ELO rating nad 2000. Favority byli mezinárod-
ní mistři Petr Zvára (ELO 2438), Lukáš Čer-
noušek (ELO 2401), Josef Přibyl (ELO 2342), 
Oldřich Vedral (ELO 2317) a FIDE mistr 
David Kubečka (ELO 2261). Hrálo se hracím 
tempem 2×20minut na 9 kol. 
V prvních dvou kolech na prvních deskách 
k žádnému překvapení nedošlo a favorité své 
partie vyhrávali. Hned následující třetí kole ale 
již bylo na překvapení na účet favoritů velmi 
bohaté. Ivan Krutina dokázal na první desce 
remizovat s nejvýše nasazeným Petrem Zvárou. 
Na druhé desce dokonce dokázal Daniel Ha-
džala porazit 2. nasazeného Lukáše Černouš-
ka. Na třetí desce remizoval Josef Přibyl s Jin-
dřichem Novákem. Z první pětice nasazených 
dokázal vyhrát pouze Oldřich Vedral. Po třetím 
kole mělo plný počet bodů ještě osm šachistů. 
Ti se ve čtvrtém kole spolu utkali na prvních 
čtyřech šachovnicích. Díky dvěma remízám 
zbyla po čtvrtém kole turnaje již jen dvojice 
hráčů s plným bodovým ziskem - Jiří Gregor 
a Petr Sýkora. V pátém kole si spolu zahráli 
na první šachovnici a duel vyhrál Jiří Gregor. 
Od této chvíle se Jiří Gregor na prvním místě 
osamostatnil a vydržel na něm až do konce tur-
naje. V šestém kole porazil Petra Zváru a v sed-
mém Oldřicha Vedrala. Jeho spanilá jízda za 
vítězstvím v turnaji se malinko zadrhla až v os-
mém kole, kdy ztratil jedniný bod s Michalem 
Větrovským. Tím dal v posledním kole teoretic-
kou šanci i ostatním šachistům. Vítězstvím nad 
Zdeňkem Hábou ale vítěztsví v turnaji uhájil. 
Za Jiřím Gregorem (8 bodů z 9 partií) skončil 
na 2. místě Michal Větrovský a na třetím Petr 
Zvára (oba uhráli 7,5 bodu).
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Již čtvrtým rokem funguje ve Zvoli oddíl 
sportovního wushu. Někteří mladí stoupenci 
tohoto sportu již úspěšně objíždí republikové 
i evropské soutěže. Ale předvést wushu širo-
ké veřejnosti, která často ani nemá tušení, jak 
vlastně má tento sport vypadat, jsme dostali 
odvahu až letošní jaro. Já, jakožto trenér, si 
již myslím, že to, co někteří kluci 
předvádějí se pomalu začíná blížit 
k podobě sportovního wushu a tak je 
možné, abychom začali tento sport 
prezentovat a seznamovat s ním 
veřejnost. Dříve bylo těžké ukázat, 
co je wushu, pokud se to k tomuto 
sportu blížilo jen vzdáleně. Jsem rád, že jsme 
se již kousek posunuli, a tak naše vystoupení 
snad budou k vidění častěji a i běžní občané 
se tak seznámí s tímto sportem. Budou po-
zorovat, jak se kluci zlepšují, možná i obdi-
vovat, co lze s vlastním tělem dokázat a jak 
ho rozvíjet.

První vystoupení se konalo v dubnu o pře-
stávce šachového turnaje ve Vraném. Doufám, 
že pro šachisty celý den sedících a potících se 

u jednotlivých partií, to bylo příjemné zpes-
tření a odreagování. Přestože prostor, který 
byl v sokolovně k dispozici a zřetelná tréma, 
nám nedovolovaly ukázat vše naplno, ale 
i tak byli kluci odměněni potleskem a všem 
příznivcům šachů jsme se pokusili objasnit, 
co to sportovní wushu vlastně je.

Podruhé bylo možné vidět čle-
ny oddílu wushu při vystoupení na 
zvolské návsi při příležitosti dětské-
ho dne. Vzhledem k tomu, že jsme 
tentokrát cvičili venku, nás prostor 
nezužoval, a tak bylo vystoupení již 
o něco kvalitnější. Také jsem se po-

kusil přispět svým cvičením, a proto mohli 
všichni přítomní vidět část toho, čím se na 
tréninkách zabýváme. Někteří mladí členové 
z řad diváků se neočekávaně přidali k ukázce, 
ale aspoň bylo vidět, že i mladší z nás se wu-
shu pilně věnují a cvičení se jim líbí. 

Doufám, že se ukázky líbily i vám divá-
kům a přijdete se i příště podívat, jak se kluci 
zlepšují a kam se naše cvičení posouvá.. 

Tomáš Veselý 

Oddíl Wushu se konečně odvážil ukázat

Přijďte s námi oslavit 5.výročí založení SK Zvole
na sportovně zábavný

Nejlepší ženou turnaje se stala se ziskem šesti 
bodů celkově čtrnáctá Hana Pirklová. Nejlep-
ším seniorem se stal Josef Přibyl (6. místo, 
6,5 bodu). Nejlepším juniorem byl Arsenij 
Anaškin, který získal 4 body. Nejlepším hrá-
čem s ELO pod 1700 se a zároveň nejlepším 
hráčem pořádajícího oddílu ŠK Medvědi Zvole 
stal se ziskem 4 bodů Jiří Rybáček.
Čekání na zpracování výsledků vyplnilo vystou-
pení oddílu Wushu Zvole, které bylo odměně-
no potleskem všech šachistů.

Soutěže dospělých šachistů
V letošní sezóně zvolští Medvědi A v regionál-
ním přeboru dospělých obsadili v silné konku-
renci krásné třetí místo. Nejvíce partií a nejlep-
ší výsledky měli: Martin Listopad – 7bodů z 9 
partií, Ondřej Straka – 7 z 9, Marek Woitsch 
4,5 z 9, Lukáš Boček 3,5 z 5, Jaroslav Česánek 
1,5 z 9, Bedřich Chaloupka sen. 6,5 z 9, ing. Ja-
roslav Česánek 3,5 z 5, Jiří Rybáček 1 ze 7, 
Bedřich Chaloupka ml. 1,5 z 5.
Družstvo B hrálo regionální soutěž, ve které 
obsadilo 9. místo.

Nejmladší děti na Mistrovství 
České republiky dětí do 8 let
V polovině května se vydali na dalekou cestu 
na Moravu naši nejmladší Ondra Sklenář, Ma-
ruška Hánělová a Kuba Kreppke. Jeli získat 
zkušenosti a zjistit, jak jsou na tom v porovná-
ní s jinými dětmi v jejich věkové kategorii. Bo-
hužel pro některé z nich to bylo setkání s tvr-
dou realitou, kdy se naučili, že spory mezi hráči 
musí řešit rozhodčí. Ondra obsadil mezi hochy 
59. místo a Kuba 83. Maruška mezi dívkami 
obsadila 12. místo.

Družstvo starších žáků na 
Mistrovství České republiky
Poslední květnový víkend se konalo na Seči 
Mistrovství České republiky družstev starších 
žáků. Družstvo ve složení: Boček, Česánek, 
Jungmann, Máslo, Mullerová (host z Říčan), 
Hřídel získalo15 bodů a umístilo se na historic-
ky nejlepším 19. místě. Gratulujeme.

Luděk Straka

V SOBOTU 18. 9. 2010

CO BUDE K VIDĚNÍ?

PRO NEJMENŠÍ: ZÁBAVNÉ HRY

PRO STARŠÍ: ZÁVODY A TURNAJE

PRO KOUKAVÉ: SPORTOVNÍ EXHIBICE

PRO VŠECHNY: SPOUSTA DALŠÍ ZÁBAVY, PŘEKVAPENÍ A MOŽNÁ 

…

Najdete nás na ZVOLSKÉ NÁVSI V DOPOLEDNÍCH HODINÁCH

• sledujte další pozvánky

JSOU ZVÁNI ZDEJŠÍ I PŘESPOLNÍ, ČLENOVÉ I NEČLENOVÉ SK, SPORTOVCI 
I NESPORTOVCI, MLADÍ I STARŠÍ, CELÉ RODINY I JEDNOTLIVCI …

DEN SK ZVOLEDEN SK ZVOLE
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VACU SHAPE VE ZVOLI
 
Potřebujete ještě před létem zhubnou do plavek a zbavit  se celulity? 
Přijďte vyzkoušet pohybový podtlakový trenažér VACU SHAPE!

Využijte AKCI v měsíci červnu a červenci!
Cena pro nové klienty 1.900 kč při zakoupení permanentky na 10 cvičení.
Více informací na telefonu 736 775 209, 602 545 989 nebo na www.rcentrum.cz

Těšíme se na vás R-centrum, J. Štulíka 12, Zvole u Prahy
 

Silniční okruh kolem Prahy,  tedy propojení dálnice „plzeňské“ (D5) 
s „brněnskou“ (D1), fi nišuje. Za sto dní se tudy má jezdit. Termín 
zprovoznění 20.září 2010 nebyl pro investora změněn. Na našich 
dvou snímcích přibližujeme pohledem z výjezdu tunelu Točná-Ko-
mořany na estakádu přes Vlatavu a Berounku směrem k Radotínu 
(snímek č.1) a první osazené směrové tabule, jichž se už v předstihu 
užívá na „rozpletu“ dopravních směrů v Lahovičkách (snímek č.2). 
V našem příštím čísle – a to už bude těsně po kolaudaci – přinese-
me soubor snímků a rad s jediným cílem. Pomoci Zvolákům jednak 
s nájezdem na okruh a pak i s nejlepším sjezdem a odbočením k do-
movu.

Snímky : archiv ŘSD ČR

Základní škola Zvole

přijme od září 2010

APROBOVANOU UČITELKU

/ APROBOVANÉHO UČITELE

1. stupně 

Kontakt: zszvole@seznam.cz

Silniční okruh kolem Prahy
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